銘傳大學諮商與工商心理學系 中等學校教師教育學程輔導科修課規劃

一上:青少年問題與輔導1、臨床心理學

通識:人際關係與溝通、生涯規劃

一下:輔導原理與實務²、休閒教育、發展心理學

二上:綜合活動學習領域概論、學習輔導、學校輔導工作、心理測驗 與評量(一)、諮商理論與技術、人格心理學、社會心理學

二下:綜合活動學習領域課程設計與實施、諮商歷程與技巧、家庭發展與諮商專題、心理測驗與評量(二)

三上:專業人員自我覺察與成長、團體動力與諮商、心理病理學、家 庭生活教育概論、社會科學研究法、性別與諮商

三下:生涯輔導與諮商、學校輔導方案發展與評鑑、戶外探索設計與實施

四上:機構實習(一)3、專業倫理四下:機構實習(二)3、心理衡鑑4

附註

註一:灰底為必修。

註二:輔導科的輔導原理與實務為三學分,教程的輔導原理與實務為 二學分,二者不能相互抵免。

註三:為滿足中等學校輔導科修課要求,機構實習(一)(二)需於學期中至中等學校進行教育實習 240 個小時

註四:選修心理衡鑑之前需先修臨床心理學、心理測驗與評量(一) (二)、心理病理學。

Department of Counseling and I/O Psychology Ming Chuan University Educational Program for Secondary School Teachers: Guidance Track

- 1st Year Fall: Adolescent Problem and Guidance, Clinical Psychology, Interpersonal Relations and Communication, Career Plan¹
- 1st Year Spring: Theory and Practice of Guidance², Developmental Psychology, Leisure Education
- 2nd Year Fall: Social Psychology, Psychological Testing and Evaluation-1, Counseling Theory and Techniques, Introduction to Integrated Activity, Psychology of Personality, Learning Guidance, School Guidance
- 2nd Year Spring: Psychological Testing and Evaluation-2, Counseling
 Processes and Techniques, Seminar in Family Development and
 Counseling, Integrated Activity Curriculum Design and Application
- 3rd Year Fall: Professional Self-Awareness and Growth, Introduction to Family Life Education, Group Dynamics and Counseling, Research Methods in Social Science, Psychopathology
- 3rd Year Spring: Career Counseling in Organizations, Design and Implementation of Outdoor Exploration, Development and Evaluation of School Counseling Programs
- 4th Year Fall: Organizational Training Lab-1³, Profession Ethics
- 4th Year Spring: Organizational Training Lab-2³, Clinical Psychological Assessment⁴

Note:

- 1. Not required.
- 2. You will need this 3-credit course rather than the 2-credit one at the Teacher Education Center.
- 3. In order to meet the track's requirement, you need to have educational practice 240 hours in total at secondary schools.
- 4. Before taking the course, you have to successful completion courses of Clinical Psychology, Psychological Testing and Evaluation-1 and 2, Psychopathology.